

The most recent revision of this translation and of other documents is available as a free download at: <http://ssrn.com/abstract=1579414>

**Ordinance of the President About the Commissioner for the State of Prussia.
From 31 January 1933.**

On the basis of Article 48 Paragraph 2 of the Constitution, the following is ordered:

Section 1: The powers conferred by the Ordinance of the President Regarding the Restoration of Public Safety and Order in the Territory of the State of Prussia from 20 July 1932 (Law Gazette I p. 377) on the Chancellor in his function as the Commissioner for the State of Prussia are assigned to the Vice-Chancellor and Commissary for the State of Prussia, Chancellor in retirement von Papen.

Section 2: This ordinance enters into force on 30 January 1933.

Berlin, on 31 January 1933.

The President von Hindenburg
The Chancellor Adolf Hitler
The Minister of the Interior Frick

**Verordnung des Reichspräsidenten über den Reichskommissar für das Land Preußen.
Vom 31. Januar 1933.**

Auf Grund des Artikels 48 Abs. 2 der Reichsverfassung wird folgendes verordnet:

§ 1 Die nach der Verordnung des Reichspräsidenten, betreffend die Wiederherstellung der öffentlichen Sicherheit und Ordnung im Gebiet des Landes Preußen, vom 20. Juli 1932 (Reichsgesetzbl. I S. 377) dem Reichskanzler in seiner Eigenschaft als Reichskommissar für das Land Preußen zustehenden Befugnisse werden dem Stellvertreter des Reichskanzlers und Reichskommissar für das Land Preußen Reichskanzler a.D. von Papen übertragen.

§ 2 Diese Verordnung tritt mit Wirkung vom 30. Januar 1933 in Kraft.

Berlin, den 31. Januar 1933.

Der Reichspräsident von Hindenburg
Der Reichskanzler Adolf Hitler
Der Reichsminister des Innern Frick